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Kelly-Ann Way 

 
Kelly-Ann Way started cycling at an early age for the Windsor Bicycle Club in 
Ontario. She was quickly successful, winning both provincial and national 
titles in road and track. In 1979, at the age of 15, competing against senior 
aged competitors, she won the Ontario Provincial Road title. At the age of 17, 
at the National Track Championships in Edmonton, Alberta, she medalled in 
both the points race and the individual pursuit. She would return the following 
year and win the individual pursuit, as well as medalling in the 1000m time 
trial, points race and omnium. 
 
In 1984, Way completed in her first Tour de France Féminin, winning the eighth 
stage of the race in a time 1 hour, 52 minutes and 39 seconds. In doing so, she 
would make history as she became the first North American to win a stage of 
the Tour de France. Way would participate in the Tour de France féminin three 
more times in 1985, 1987 and 1989, as well as the Tour de la CEE féminin in 1991 
and 1992. 
   
Way represented Canada at the Indianapolis 1987 Pan American Games, 
where she won a silver medal in the 3000m Individual Pursuit on the track. In 
1989, she became the first Canadian woman to wear the yellow jersey in La 
Tour de France Féminin, leading the GC on the fourth stage by 23 seconds 
over Jeannie Longo of France. She would go on to finish the race in 10th place 
overall.  
 
Way continued her success at the Auckland 1990 Commonwealth Games, 
where she won a bronze in the Individual Pursuit on the track and placed 
seventh in the road race. Way is a two-time Olympian, competing at both the 
Seoul 1988 and Barcelona 1992 Olympic Games. 
 
It is with great pleasure and honour that we welcome Kelly-Ann Way into the 
Canadian Cycling Hall of Fame.  
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Le Temple de la renommée du cyclisme canadien est heureux d'accueillir une 
athlète qui a participé deux fois aux Jeux olympiques et dont la carrière n'est 
rien de moins que spectaculaire. 
 
Kelly-Ann Way a commencé à faire du vélo très jeune pour le Windsor Bicycle 
Club en Ontario. Elle connaît rapidement le succès, remportant des titres 
provinciaux et nationaux sur route et sur piste. En 1979, à l'âge de 15 ans, face 
à des concurrents plus âgés, elle remporte le titre provincial de cyclisme sur 
route de l'Ontario. À l'âge de 17 ans, lors des Championnats nationaux sur 
piste à Edmonton (Alberta), elle a remporté une médaille dans la course aux 
points et dans la poursuite individuelle. Elle revient l'année suivante et 
remporte la poursuite individuelle, ainsi que des médailles dans le contre-la-
montre de 1000 mètres, la course aux points et l'omnium. 
 
En 1984, Way participe à son premier Tour de France Féminin, remportant la 
huitième étape de la course en 1 heure, 52 minutes et 39 secondes. Elle entre 
ainsi dans l'histoire en devenant la première Nord-Américaine à remporter 
une étape du Tour de France. Way participera encore trois fois au Tour de 
France féminin en 1985, 1987 et 1989, ainsi qu'au Tour de la CEE féminin en 1991 
et 1992. 
 
Way a poursuivi son succès aux Jeux du Commonwealth d'Auckland en 1990, 
où elle a remporté une médaille de bronze dans la poursuite individuelle sur 
piste et s'est classée septième dans la course sur route. Kelly-Ann Way a 
participé deux fois aux Jeux olympiques, à Séoul en 1988 et à Barcelone en 
1992. 
 
C'est avec grand plaisir et honneur que nous accueillons Kelly-Ann Way au 
Temple de la renommée du cyclisme canadien. 
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